
Protokół Nr XXXVII/2021
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów

z dnia 16 września 2021 roku

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  iż  obecnych  jest  12  radnych,  sesja  jest  władna  do
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.
Ad. 3
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Strzelca – wyraził zgodę.
Głosowanie
11 głosów – ZA

Pan Przewodniczący przedstawił wniosek Burmistrza w sprawie wycofania z porządku obrad:
1.  Uchwały w sprawie  uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania ścieków na
terenie Gminy Sędziszów.

Głosowanie: 11 głosów ZA.

Pan Przewodniczący przedstawił wnioski Komisji Zdrowia, Ładu i Porządku Publicznego, Komisji 
Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy, Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie zmian w składach osobowych w/w Komisji.

W tym miejscu przedstawił wniosek w/w Komisji w sprawie wprowadzenia do porządku obrad:
1. Uchwały w sprawie zmian w składach osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej Sędziszów.

Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie.

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś z Radnych składa wniosek do porządku obrad.
Brak wniosków Radnych.

Pan Burmistrz:
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad Uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVI/318/2021 z dnia 16 sierpnia 2021 r. w sprawie
emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.
Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie.

Ad. 4
Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad wraz ze zmianą.

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Powołanie sekretarza obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
6. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji.
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021.
8. Uchwała  w  sprawie  zmiany  składów  osobowych  stałych  Komisji  Rady  Miejskiej

Sędziszów.
9. Uchwała  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej  w  Sędziszowie  do  załatwiania  spraw  z  zakresu  administracji  publicznej
dotyczących dodatku energetycznego.  

10. Uchwała w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Kielcach.



11. Uchwała  w  sprawie  powołania  Komisji  Inwentaryzacyjnej  ds.  komunalizacji  mienia
gminnego.

12. Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXXVI/318/2021 z dnia 16
sierpnia  2021  r.  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,  nabywania  i
wykupu.

13. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2021 –  2032.
14. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok.
15. Wolne wnioski i dyskusja.
16. Zamknięcie obrad.

Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie.

Ad. 5
Czy Państwo Radni wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej sesji?
Radna B. Wójcik:
Tam znajduje się mała literówka na str. 8, już ją zgłosiłam i ma być poprawiona.

Brak więcej uwag.
Głosowanie: 12 głosów ZA, jednogłośnie.

Ad. 6
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.  
Radny J. Chmielarski:
Panie  Burmistrzu,  Panie  Przewodniczący,  Wysoka Rado.  Ile  płaciła miesięcznie Camposfera  za
dzierżawę tej szkoły?
Pan Burmistrz:
Występowali z wnioskami i byli zwalniani.
Radny J. Chmielarski:
Kolejna sprawa, chodzi o projekt założenia lampy na drodze gminnej w kierunku Deszna. Tam są
chyba 4 słupy, to będzie jedna czy kilka lamp?
Pan Burmistrz:
Robimy projekt. W sprawie szczegółów proszę z panią inspektor Marią Chylą.
Radny J. Chmielarski:
Kolejna sprawa, o co chodzi z tym „KRALE-em”?
Pan Burmistrz:
Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Przez ostatni okres funkcjonowała linia autobusowa na odcinku
Jędrzejów przez gminę Nagłowice, Warzyn, Łowinię, Pawłowice, Sędziszów, Swaryszów, Krzelów,
Czekaj,  Białowieża,  Mstyczów,  Czepiec,  Przełaj  Czepiecki,  Przełaj,  Przełaj  Podlesie.  Powiat
zwrócił się do nas o zaopiniowanie zmiany przebiegu tej trasy, pozostawienie Jędrzejów-Sędziszów.
To jest na wniosek przewoźnika.
Wystąpiliśmy  jako  Urząd  z  prośbą,  aby  Powiat  jak  organizator  międzygminnych  przewozów,
wystąpił do Rządowego Funduszu Dopłat Przewozowych, aby uratować tą trasę. Z wyliczeń, które
pokazał nam przewoźnik wynika, że do rentowności tej trasy brakuje około 2 zł.
Jest  to trasa,  która łączy pół  gminy. Ja zadeklarowałem, że pozostałą  kwotę  w wysokości 10%
pokryjemy wraz ze Starostą po połowie, żeby tylko zechcieli złożyć wniosek. Państwo daje 90%, a
organizator czyli jednostki terytorialne  10%. Naprawdę to nie byłyby wielkie pieniądze.
Radny J. Chmielarski:
Z tej połowy trasy rezygnuje przewoźnik?
Pan Burmistrz:
Tak.  Przewoźnik  jeszcze  jeździ,  bo  wydaliśmy  negatywną  decyzję.  Naprawdę  nie  mogłem
pozytywnie zaopiniować skrócenia trasy.



Radny R. Dębicki:
Panie  Burmistrzu  czyli  jakie  działania  są  ze  strony,  bo Pan powiedział,  że  organizatorem tego
przewozu jest Powiat? Kto jest za to odpowiedzialny?
Pan Burmistrz:
Wydawanie zezwoleń na trasach międzygminnych należy do Powiatu.
Radny R. Dębicki:
Rozumiem, ale to w naszym interesie jest żeby to wszystko działało, żeby im jakoś pomóc i żeby
ludzie mieli transport. Widać, że jest problem. Na razie z tego co zauważyłem to my się staramy, a
jakie starania realne powziął Powiat. Oprócz tego, że zwrócił się do nas o to, żeby wydać decyzję.
Pan jeszcze powiedział, że w rozmowie z Zarządem Powiatu nie było jednoznacznej decyzji. To jest
zatrważające.
Pan Burmistrz:
Prosiłbym, żebyśmy na dzisiaj tego nie rozogniali. Będzie krótki nabór, jeszcze we wrześniu ma
być ogłaszany. Pieniędzy na to zadanie na pewno nie zabraknie. Starosta przyrzekł indywidualnie,
ale decyzję o złożeniu wniosku musi podjąć Zarząd.
W tym miejscu Pan Burmistrz odczytał treść petycji złożonej do Starostwa.
Pan Burmistrz:
Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo.  My  naprawdę  nie  robimy  rewolucji,  to  jest  nasze  ludzkie
zachowanie. Zostawiłem w/w petycję, musi przejść przez Radę Powiatu. I tam ewentualnie nastąpi
ostateczna decyzja.
Radny J. Chmielarski:
Wczoraj  dostałem taką  informację,  że  autobus,  który  wozi  dzieci  z  Łowini  nie  ma hamulców,
dwukrotnie się zepsuł. Prosiłbym, żeby Pan się zorientował jak to wygląda.
Pan Burmistrz:
To jest w ogóle nie do pomyślenia. Pani Sekretarz bardzo proszę zapisać ten temat do rozpoznania.
Zażądamy również, żeby kierowcy, którzy mają pełne zaszczepienie dopiero będą mogli jeździć bez
maseczek.
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk:
Panie Burmistrzu, mam pytanie odnośnie Ośrodka Sportu i Rekreacji. Złożyłem kiedyś prośbę o
zakup sprzętu do koszenia. Czy to będzie jakoś kontynuowane?
Pan Burmistrz:
Był wniosek na Komisji Oświaty. Uważam, że będzie on omawiany do projektu budżetu na 2022
rok.
Radny R. Dębicki:
Jak wygląda sytuacja biblioteki w remizie strażackiej? Od kilku mieszkańców miałem sygnały, że
przez okres pandemii była całkowicie niedostępna. Zaczął  się  rok szkolny i wielu ludzi się  tam
dobijało, młodzież chciała wypożyczyć książki. Był remont SCK, więc biblioteka nieczynna. Czy
wiemy coś więcej na ten temat?
Pan Burmistrz:
Rozpoznamy ten temat i odpowiemy, ale nie w tej chwili.
Radny R. Dębicki:
Jest to bardzo ważna sprawa.
Radny W. Tabor:
Panie  Burmistrzu,  w  zakresie  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji,  był  montaż  nowych  kolektorów
słonecznych  w  ilości  10  sztuk  w  miejsce  niesprawnych.  One  nie  były  stare.  Czy  one  uległy
zniszczeniu?
Pan Burmistrz:
Tamte kolektory słoneczne były zakładane ileś lat temu. Chodzi o nieszczelność. Nie dało się tego
naprawić, dlatego wymienili na nowe. Jest to niezbędne źródło ciepłej wody.

W tym miejscu Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy.



Po przerwie wszyscy obecni.

Ad. 7
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021.

Naczelnik M. Jędrzejczyk-Różycka:
Chciałabym  się  odnieść  do  kwestii  niesprawnych  autobusów.  Bezpieczeństwo  dzieci  jest
najważniejsze. Do nas taka informacja nie dotarła. Na pewno się tym zajmiemy. My nie możemy
takiej  kontroli  zrobić,  ale  skontaktujemy  się  z  policją  o  zweryfikowanie  stanu  technicznego
autobusów.

Ad. 8
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany składów osobowych stałych
Komisji Rady Miejskiej Sędziszów.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/321/2021

Ad. 9
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Sędziszowie  do  załatwiania  spraw  z  zakresu
administracji publicznej dotyczących dodatku energetycznego.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/322/2021

Ad. 10
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego
Sądu Administracyjnego w Kielcach.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/323/2021

Ad. 11
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej
ds. komunalizacji mienia gminnego.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/324/2021

Ad. 12 
Pani  Skarbnik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  uchwale  Nr
XXXVI/318/2021 z dnia 16 sierpnia 2021 r. w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/325/2021

Ad. 13
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2021 –  2032.

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/326/2021

Ad. 14
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2021 rok.



Radny W. Tabor:
Pani  Skarbnik  w  załączniku  nr  2  dział  852  –  Pomoc  Społeczna,  wynagrodzenia  osobowe
pracowników jest to kwota 215.984. Zmiana 81.704, wzrost do 297 tysięcy. Skąd się to wzięło?
Pani Skarbnik:
Otrzymaliśmy pismo od MGOPS w Sędziszowie, w którym zwracali się do nas o podwyższenie
środków na wynagrodzenia, co wynika z dodatkowych odpraw emerytalnych. To wszystko było w
uzasadnieniu. 

Głosowanie: 12 głosów – ZA, jednogłośnie. XXXVII/327/2021
 
Ad. 15
Pan Przewodniczący:
Panie Burmistrzu, czy jest taka możliwość, żeby raz w miesiącu był czynny PSZOK w sobotę? 
Drugi temat dotyczy wiaduktu koło dworca kolejowego, żeby na schodach wyprofilować, zrobić
podjazd dla wózków dziecięcych. 
Radny J. Chmielarski:
Panie  Burmistrzu co stało się  z  pieniędzmi w kwocie  87.000 zł,  które  zostały z  wodociągu w
Łowini? 
Druga sprawa dotyczy parku w Pawłowicach. Jest kwota przeznaczona z funduszu sołeckiego. Raz
od kierunku fermy było wykoszone, a strona południowa do dziś nie została dotknięta w ogóle.
Oprócz tego, że na boisku trawa została wykoszona. Jak Pan zamierza zrobić, żeby doprowadzić ten
park do kultury? Czy zostało wystosowane pismo do Konserwatora? 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk:
Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Panie  Burmistrzu,  w  imieniu  mieszkańców starej  części
domków, proszę o częstsze monitorowanie kanalizacji, ponieważ tam zaistniała już kiedyś trudna
sytuacja,  o której już  wspominałem. Zaczyna się  to powtarzać,  ponieważ  wydobywa się  fetor i
mieszkańcy boją się o swoje nieruchomości. 
Radny R. Dębicki:
Panie  Burmistrzu  chodzi  o  oświetlenie  na  ul.  Ogrodowej,  ja  złożę  stosowny wniosek o  środki
finansowe do budżetu na 2022 r. Jeżeli byśmy przystępowali do tej inwestycji, żeby to oświetlenie
pociągnąć z Ogrodowej w stronę tych nowych domów, gdzie nie ma jeszcze asfaltu.
Panie Burmistrzu, prosiłbym jeszcze raz o interwencję w sprawie czyszczenia, konserwacji kratek
ściekowych na ul. Leśnej i ul. Kwiatowej. Mam wrażenie, że nic kompletnie nie zostało zrobione.
Będzie jesień i znowu będą podtopienia. Proszę o tym pamiętać i zainterweniować. 
Panie Burmistrzu chciałbym również zasygnalizować, że mieszkańcy są bardzo zadowoleni - tych
bloków na Skarpie, szczególnie przylegających do tych terenów między ul. Leśną a blokami, o to
koszenie  tego terenu.  Ja  również  się  zaangażuję  i  podejmę  wszelkie  stosowne środki,  żeby na
wiosnę przyszłego roku to koszenie na tym terenie również odbywało się tak jak w innych terenach
miasta Sędziszów.
Radny W. Tabor:
Panie Burmistrzu, Gniewięcin przyjmuje wodę z lasu sielskiego. Co ulewa to wzywam koparkę z
ZUK-u,  żeby  pogłębiać  rów.  Jedynym  alternatywnym  rozwiązaniem  byłoby  zamknięcie  wody
bajpasem. Nadleśnictwo nie wyraża zgody. Jest posesja, pierwszy dom od lasu. Tam jest drenaż 40-
stka. Oni są jako letniskowcy. Panie Burmistrzu jakby tam wstawić 3 dreny 60-stki? Ten przepust
wody byłby wtedy większy na pewno. Obecnie jak są  ulewy to wszystko, całe runo wylewa na
szosę i płynie dalej na Gniewięcin. 
Radny J. Strzelec:
Proszę o wykoszenie działki gminnej w sołectwie Przełaj na zakręcie do Polesia. 
Radny A. Stępień:



Panie Burmistrzu, mieszkańcy Boleścic zwracają się po raz kolejny z prośbą o wycięcie krzaków
przy przejściu pod te tory koło przystanku i żeby założyć tam jakieś oświetlenie na przystanku. Tam
jest bardzo niebezpiecznie jak się ściemni. 
Zwracam się  z  prośbą  o  tą  dziurę  na  drodze  powiatowej  od Boleścic  w stronę  Zapusty,  którą
zgłaszałem miesiąc temu. Nie została naprawiona. 
Pan Burmistrz:
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
Czy możliwe jest by raz w miesięcy PSZOK był czynny w sobotę? Musimy to przeanalizować.
Wiadomo,  że  to  się  wiąże  głównie   z  oddelegowaniem jakiegoś  pracownika,  który  ma  trochę
wyobrażenia jak należy przyjmować,  co wolno co nie wolno.  Przedyskutujemy i  najpóźniej  na
następnej sesji udzielę na ten temat odpowiedzi. 
Wystąpimy do PKP PLK. To nie będzie prosty temat. Miejmy nadzieję, że może w 2022 r. ruszy już
przebudowa  i budowa wiaduktu z prawdziwego zdarzenia. 
Panie  Radny  Chmielarski,  nie  wiem  ile  zostało  naszych  pieniędzy,  a  o  ile  zmniejszyło  się
dofinansowanie. Trzeba byłoby to poddać dokładnej analizie. Może zaciągnęliśmy my o tyle mniej
kredytu na to zadanie. ZUK otrzymał od nas pożyczkę na 700.000 zł. Na dzień dzisiejszy pożyczka
nie została jeszcze spłacona. Wystosowali  pismo o przedłużenie terminu spłaty tej  pożyczki  do
końca 2022 r., z uwagi na to, że muszą czymś się posiłkować. Taryfy na wodę i na kanalizację nie
zostały zmienione. Obciążenie za energię  elektryczną  - rok temu płacili miesięcznie 6-8 tysięcy
złotych. Natomiast w tym roku, co miesiąc faktura przychodzi systematycznie na kwotę 45.000 zł.
Jest to obiekt energochłonny. Stopień opodatkowania również znacząco wzrósł. Na dzień dzisiejszy
Wody Polskie nie uzgodniły jeszcze kolejnej propozycji taryf, która miałaby obowiązywać. 
Jeśli chodzi o park w Pawłowicach to ZUK wykonuje tyle ile może. Myślę, że musimy tam zrobić
wizję lokalną. Musimy się zastanowić jak będziemy to utrzymywać. Uważam, że na miarę potrzeb
ten park jest zrobiony. 
Radny J. Chmielarski:
Nie  jest  zrobiony.  Chodzi  o  te  zakrzaczenia  od  strony  południowej,  od  tych  byłych  stawów.
Maszyna podjedzie raz czy dwa razy w roku i wykosi. Tam trzeba jedynie te krzaki powycinać i na
to Konserwator wyraża zgodę.  
Pan Burmistrz:
Jeśli chodzi o same te krzaki z tej strony przy boisku to to zrobimy.  Postaramy się, żeby w okresie
zimowym to wykonać. 
Panie Wiceprzewodniczący jest duży problem jeśli chodzi o kanalizację, bo jest ona 10-letnia. Nie
wiem, który wniosek przejdzie, w jakiej wysokości.  Składaliśmy do Ładu Polskiego o poprawę
kanalizacji  na  os.  Sady i  osiedlu domków. Będziemy się  z  Radą  zastanawiać  jaki  podstawowy
priorytet wybrać do tych środków, które otrzymamy.  
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk:
Sytuacja naprawdę jest trudna, bo czuć niesamowicie. 
Panie Burmistrzu, a czy ten temat kanalizacji przy stacji paliw będzie ukończony w tym roku?
Pan Burmistrz:
W całości na pewno nie. Musimy skumulować środki. 
Panie Radny Dębicki,  to jest  oświetlenie do budżetu na przyszły 2022 rok. Postaram się,  żeby
odnośnie tej części było ujęte. 
ZUK czyścił  wszystkie kratki.  Poproszę,  żeby przed okresem zimowym ZUK jeszcze wykonał
czyszczenie tych kratek. Natomiast jeśli chodzi o to koszenie, to trzeba już rozmawiać wcześniej,
żeby później nie czekało. 
Panie Radny Tabor, jeśli chodzi o odwodnienie od lasu sielskiego to jest jeszcze trudniejszy temat.
Byliśmy na spotkaniu z mieszkańcami, ile to wywołuje kontrowersji, jak ma być to rozwiązane przy
samym lesie. 
Uzgodnij z tymi mieszkańcami najbliżej, żeby wyrazili zgodę na zamontowanie 3 rynien. To nie
jest  problem  zamontowania,  tylko  musi  być  zgoda  mieszkańców.  Musimy  rozmawiać  z
mieszkańcami na miejscu. Na siłę nie wejdziemy i nie będziemy robić. 



Panie Radny Strzelec, w odpowiednim czasie powinno się doczekać. Nie chcę określać dokładnie
kiedy. 
Panie  Radny  Stępień,  my  w  ten  teren  PKP nie  wejdziemy.  Mieszkańcy  na  ostatnim  zebraniu
wiejskim również na ten temat zwracali uwagę. To jest teren zamknięty kolejowy. 
Myślę, że niedługo Zarząd Dróg Powiatowych powinien naprawić tą dziurę. 
Radny S. Fira:
Panie Burmistrzu, proszę  o wycięcie gałęzi nad drogą  jak się  jedzie od Sędziszowa w kierunku
Czekaja, Przełaja. Samochód z gazem chcąc przejechać spycha mniejsze samochody na pobocze.
Przyjdzie jesień, zima i będzie jeszcze gorzej.
Pan Burmistrz:
Dołożymy taką prośbę do wniosku do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 
Chciałem  jeszcze  poinformować,  że  nastąpiła  zmiana  Kierownika  MGOPS.  Pani  Kierownik
Marlena  Baran  złożyła  z  3-miesięczym  wypowiedzeniem  rezygnację,  która  skończyła  się  31
sierpnia.
Wcześniej  ogłosiliśmy  konkurs  na  to  stanowisko.  Zgłosiła  się  jedna  osoba.  Od  1  września
Kierownikiem MGOPS została Pani Grażyna Błońska.  
Radny S. Fira:
Panie Burmistrzu jeszcze chodzi o wyjazd od Wierzbicy na krzyżówce w Klimontowie, nie ma
widoczności. Tam są zarośnięte krzaki. Jest to droga powiatowa. 
Pan Burmistrz:
Tak zgłosimy, tam trzeba bardzo ostrożnie jeździć. 

Ad. 16
Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Pan  Przewodniczący  zamknął  obrady  XXXVII  sesji  Rady
Miejskiej Sędziszów.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                          Sekretarz                                           Przewodniczył


